
                                                        Protokół Nr XXXI/09 

z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
odbytej dnia 23 października 2009 r. 

w sali konferencyjnej urzędu gminy nr 201 

Przewodniczący Rady Jerzy Wojciechowski o godz. 1000 otworzył obrady XXXI sesji Rady Gminy
Stargard Szczeciński .
Po powitaniu oświadczył ,iż zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło 15 radnych ,
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób stanowiło quorum do podejmowania
prawomocnych decyzji i uchwał . 
W  obradach  sesji  uczestniczył  Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  ,  Zastępca  Wójta  Jerzy
Makowski .
Obradom sesji przysłuchiwała się przedstawicielka prasy lokalnej oraz radca prawny Roman Janił . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu .
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu .
Przewodniczący  rady  poinformował,że  jest  prośba  wójta  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad
dodatkowego projektu uchwały i poprosił Wójta o uzasadnienie .
Wójt  Gminy  –  uzasadniając  poinformował  ,że  25.03.2009  r.  zostało  zawarte  porozumienie  o
partnerstwie  pomiędzy  TPD,  a  gminą  .  Celem  porozumienia  jest  określenie  zasad  wspólnej
realizacji  projektu  „  Kierunek  Europejskie  Przedszkola  „  .W  ramach  tego  projektu  zostanie
uruchomione przedszkole w Witkowie Drugim i dlatego warunkiem realizacji projektu jest podjęcie
uchwały .  
Radny Edward Lutyński zapytał się o skutki finansowe dla gminy .
Wójt  Gminy – odpowiedział  ,że w  § 3 porozumienia mówi się  jakie koszty będą  należały do
obowiązków gminy i wójt wymienił je .Natomiast opłaty związane z   czynszem dzierżawnym za
pomieszczenia w których będzie działało przedszkole, poniosą rodzice w ramach odpłatności .
Wobec powyższego przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek o następującej treści : 
Kto  z  radnych  jest  za  tym ,  aby  na  prośbę  Wójta  Gminy wprowadzić  dodatkowy projekt  do
porządku obrad XXXI sesji Rady Gminy jako pkt 12 tj.
12.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  pn.”Kierunek  Europejskie
Przedszkola „ Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” ,
„ przeciw „ 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – przyjęła wniosek w/w brzmieniu . 
Protokół Nr XXX/09 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński  z dnia 18 września 2009 r.
został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania .
Porządek  obrad  XXXI  sesji  Rady  Gminy  według  którego  obradowała  rada  ,  przedstawiał  się
następująco :   

1. Sprawy regulaminowe:
- otwarcie obrad XXXI sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXX/09   z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w
  dniu  18 września   2009 r.  
2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z gminnego obiektu 
   użyteczności publicznej „ Moje boisko – Orlik 2012 ” 
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
   Środowiska i Gospodarki Wodnej Gminy Stargard Szczeciński na 2009 rok 
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5.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
   nieruchomości 
6.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych 
7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze
   inkasa 
8.Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia sołectw w gminie Stargard Szczeciński 
9.Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia statutów sołectwom 
   gminy Stargard Szczeciński 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/225/09 Rady Gminy  
     Stargard Szczeciński z dnia 26 czerwca 2009 roku 
11.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi
12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Kierunek
     Europejskie Przedszkola” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013
13.Informacja Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie 
     sporządzenia lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
     oraz Studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy
     Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
14.Informacja o wykonaniu zadań w zakresie budowy i naprawy dróg oraz 
     przygotowanie do zimy 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu
15.Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 
     Opinia Komisji Socjalno– Porządkowej  i Oświaty 
16.Podsumowanie działalności świetlic środowiskowych i świetlic TPD na terenie 
     gminy 
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
17.Ocena Finansowa Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
     Opinia Komisji Rewizyjnej
18.Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych 
     Informację przedstawia Przewodniczący Rady Gminy i Wójt Gminy     
19.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
20.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie  
      międzysesyjnym
21.Odpowiedzi na interpelacje radnych
22.Wolne wnioski i zapytania
23.Sprawy różne
24.Ustalenie terminu następnej sesji
25.Zamknięcie obrad  sesji

Ad.1
Jak wyżej .
Ad.2
Interpelacje nie zostały złożone . 
Ad.3
Podjęcie uchwały Nr XXXI/244/09 w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z
gminnego obiektu użyteczności publicznej „Moje Boisko -Orlik 2012 „ 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały ( projekt uwzględnił dwie
niewielkie poprawki  takie jak : dopisano telefon do instruktora i w pkt 7 – po uprzednim
uzgodnieniu terminu )
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 15 głosami
„za” , „ przeciw „ 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/244/09 ,
która stanowi załącznik nr 3 do protokołu . 
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Ad.4
Podjęcie uchwały Nr XXXI/245/09 w sprawie zmiany wydatków Gminnego
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Gminy Stargard Szczeciński
na 2009 rok 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami
„za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/245/09 ,
która stanowi załącznik nr 4 do protokołu . 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XXXI/246/09 w sprawie określenia wysokości stawek podatku
od nieruchomości 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami
„za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się” 0 – podjęła uchwałę Nr  XXXI/246/09 ,
która stanowi załącznik nr 5 do protokołu . 
Ad.6
Podjęcie uchwały Nr XXXI/247/09 w sprawie ustalenia stawek podatku od środków
transportowych 
Przewodniczący Rady poinformował ,że komisja rewizyjna na posiedzeniu w dniu
21.10.09 r. podjęła wniosek w sprawie podniesienia o 5 % stawek podatku
wymienionych w projekcie uchwały . 
Zastępca Wójta poinformował ,że  podniesienia stawek podatku o 5 % spowoduje wpływ
do budżetu gminy środków w wysokości  około 5 tys zł .
Kolejno wójt przedstawił jak kształtują się stawki podatku od środków transportowych
w gminie Kobylanka i   gminie Miasto- Stargard.
Radny Edward Lutyński – jako członek komisji rewizyjnej odnosząc się do propozycji
swojej komisji m.in zaznaczył ,że skoro podniesiono o 5 % stawki obowiązujące podatku
od nieruchomości to dla  sprawiedliwości społecznej jest propozycja o podniesienie
stawek od środków transportowych  też o 5 %.
Podczas dyskusji  szczególną   uwagę zwrócono  na to , iż zbyt wysokie stawki tego
podatku  w gminie mogły  spowodować  przejście przedsiębiorców do miasta , gdzie są
niższe stawki . W mieście jak zauważył radny Jurec mogliby mieć  problem ze
znalezieniem miejsca -parkingu , albo się przeniosą a tak miejscem parkingowym będzie
gmina .      
Wobec powyższego przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek komisji , w brzmieniu
jak niżej : 
Kto z radnych jest za wnioskiem Komisji Rewizyjnej o podwyższenie o  5 % wszystkich stawek
podatku wymienionych w projekcie uchwały . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 3 głosami „za”,10
głosami , „przeciw”  i 2  głosami „ wstrzymujące się „  nie podjęła wniosku .
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 12 głosami „za” , 3
głosami „przeciw” i głosy „ wstrzymujące się „ - 0  - podjęła uchwałę Nr XXXI/247/09 , która
stanowi załącznik nr 6 do protokołu . 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XXXI/248/09  w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w
drodze inkasa 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” ,
„przeciw”  0  i  głosy  wstrzymujące  się  0  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXI/248/09  ,  która  stanowi
załącznik nr 7 do protokołu . 



- 4 - 
Ad.8
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXI/249/09   w  sprawie  utworzenia  sołectw  w  gminie  Stargard
Szczeciński 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” ,
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/249/09 , która stanowi
załącznik nr 8 do protokołu . 
Ad.9
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXI/250/09  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  określenia  statutów
sołectw gminy Stargard Szczeciński 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” ,
„przeciw”0 i głosy „ wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XXXI/250/09 , która stanowi
załącznik nr 9 do protokołu . 
Ad.10
Podjęcie uchwały Nr XXXI/251/09 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/225/09 Rady Gminy
Stargard Szczeciński z dnia 26 czerwca 2009 roku 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały.
Radny  Edward  Lutyński  zapytał  się  Wójta  czy  wprowadzenie  funkcji  usług  o  powierzchni
sprzedaży powyżej  2000 m  2  nie  nałoży na  gminę  obowiązku przystąpienia  do  sporządzenia
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego .
Wójt Gminy wyjaśnił ,że zmiana Studium to pierwszy etap , a etap drugi to sporządzenie zmiany
miejscowego planu zagospodarowania .
Kolejno  radny  Edward  Lutyński  dla  pełnego  obrazu  poruszanej  sprawy  odczytał  z ustawy  o
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  zapis art.10 ust.2 pkt 8- , że w studium określa się
w  szczególności  obszary  dla  których  obowiązkowe  jest  sporządzenie  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego a także dla obszarów rozmieszczenia obiektów handlowych o
powierzchni sprzedaży powyżej 400 m2      oraz ust.3 z którego wynika obowiązek przystąpienia do
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego   dla  w/w   przypadku  ,
obowiązek powstaje po upływie 3 miesięcy od dnia jego ustanowienia . Następnie radny odnosząc
się  do tego przepisu powiedział  ,czy ten obowiązek dotyczy tylko tego terenu ,  czy na całym
obszarze Studium i kto poniesie koszty .
Wójt Gminy – wyjaśnił , że jest oświadczenie wnioskodawcy o dostarczenie wszelkich materiałów
we własnym zakresie do zmiany Studium . 
Radny Edward Lutyński – stwierdził ,że chodzi mu o obiekty wielkopowierzchniowe i tutaj ma
wątpliwości , czy nie wprowadza się tego przepisu do  planów .
Przewodniczący rady przypomniał ,że jest oświadczenie wnioskodawcy o kosztach  , bo gdyby nie
było tego dokumentu to raczej nie byłoby takiego projektu uchwały . 
Radny Edward Lutyński- odnosząc się do projektu uchwały powiedział ,że po podjęciu uchwały z
wpisem- usług handlu o powierzchni  sprzedaży powyżej 2000 m2  - to wtedy   z mocy prawa będzie
należała się wnioskodawcy zmiana .
Przewodniczący rady ogłosił 15 minutową przerwę . 
Wójt  Gminy  wracając  do  sprawy  sprzed  przerwy  odczytał  oświadczenie  p.  Sławomira
Maksymowicza  z dnia 12.02.2009 r. zobowiązujące się do dostarczenia na własny koszt wszelkich
materiałów  planistycznych  do  zmiany  Studium  .Natomiast  odnośnie  kosztów  związanych  ze
sporządzeniem zmiany miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego jak poinformował
wójt  -   według  oświadczenia  złożonego  telefonicznie  przez   Pana  Maksymowicza  ,  który
zobowiązał się do poniesienia wszelkich  kosztów z przygotowaniem materiałów planistycznych  i
przyśle w tej sprawie  pismo potwierdzające .
Radny Daniel Wilk – poruszył kwestię, która zwróciła jego uwagę tj.  przeznaczenie terenu pod
zabudowę jednorodzinną w zabudowie szeregowej. Posadowienie zabudowy szeregowej 
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wynikającej z opracowanej  koncepcji  architektoniczno - urbanistycznej , wprowadza  funkcję  ,
która  nie jest  dominującą   na terenie gminy ,a  może również  jak twierdzi radny w pewnym
stopniu  zniekształcić  wygląd  naszych  miejscowości  .  Czy  chcemy  taką  funkcję  tj.  zabudowę
szeregową na terenie gminy wprowadzić przy sporządzeniu miejscowego planu zagospodarowania
, bo wówczas mogą zjawić  się inni inwestorzy z taką zabudową . Radny również zwrócił uwagę na
zapisaną  w Studium minimalną powierzchnię  zabudowy tj. 1000 m  2 natomiast przy zabudowie
szeregowej ta powierzchnia wyniesie 100-200 m 2  .
Radny zaproponował , aby z przedstawioną przez niego  sugestią zapoznać wnioskodawcę . 
Radny Jurec – odnosząc się  do zabudowy szeregowej powiedział ,że taka zabudowa istnieje w
naszych miejscowościach   .
Przewodniczący Rady raz jeszcze odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 12 głosami „za” ,
„ przeciw” 0 i 3 głosami „ wstrzymującymi się „ - podjęła uchwałę Nr XXXI/251/09 , która stanowi
załącznik nr 10 do protokołu .
Ad.11
Podjęcie uchwały Nr XXXI/252/09 w sprawie rozpatrzenia skargi 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” ,
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się  „ 0 -podjęła uchwałę  Nr XXXI/252/09 , która stanowi
załącznik nr 11 do protokołu . 
Ad.12
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXI/253/09  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  pn.
„ Kierunek Europejskie Przedszkola „ Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013   
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali podczas głosowania,  15 głosami „za” ,
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/253/09 , która stanowi
załącznik  nr 12 do protokołu .
Ad.13
Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Mienia  Komunalnego  i  Budżetu  Daniel  Wilk  omówił
informację  na  temat  realizacji  składanych  wniosków  w  sprawie  sporządzenia  lub  zmiany
miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego  oraz  Studium uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy , a następnie odczytał stanowisko komisji jak niże :
Komisja  Gospodarki  Mienia  Komunalnego  i  Budżetu  przyjęła  informację  na  temat
realizacji składanych wniosków w   sprawie sporządzania lub zmiany miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  oraz  Studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy i  wnioskuje aby zostały wyjaśnione kwestie
związane z podjętymi uchwałami w sprawie uchwalenia i zmiany miejscowych planów w
zakresie  ich  realizacji  poprzez  wystąpienie  do  wnioskodawców  o  podanie  terminu
zakończenia procedur planistycznych . Podjąć rozmowy z ANR w sprawie  opracowania
planu dla terenów przyległych do fabryki Brigstone z przeznaczeniem na cele usługowo
– produkcyjne  .Uzyskać  informację   o  realizowaniu uchwały  dotyczącej  planu przez
Akademię Rolniczą w zakresie powiększenia Stargardzkiego Parku Przemysłowego , a w
miarę możliwości przyspieszyć pracę .
Radny Edward  Lutyński zapytał się o złożone wnioski dotyczące zmiany Studium   przez firmę
„ Antiquo Investments „ - dotyczył  obrębu Tychowo  i Spółkę z o.o.” GK Inwestycje „- obręb
Kiczarowo   ,  które  nie  zostały  rozpatrzone  z  uwagi  na  późny  termin  złożenia   i  czy  będą
procedurowane , czy  nie .
Zastępca Wójta – odczytał pisma , które gmina wysłała do w/w wnioskodawców informując , że
wnioski zostały złożone po terminie i indywidualnie ponownie wnioski mogą być złożone . 
Ad.14 
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Mienia  Komunalnego  i  Budżetu  Daniel  Wilk  omówił
informację  o  wykonaniu  zadań  w  zakresie  budowy  ,  przebudowy  i  remontów  dróg  oraz
przygotowanie do zimy , a następnie przedstawił opinię w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu przyjęła informację  o wykonaniu zadań w
zakresie budowy , przebudowy i remontów dróg oraz przygotowania do zimy i pozytywnie oceniła
te działania .
Radny Edward Lutyński – zapytał się o ustawione znaki w miejscowości Klępino, gdzie według
radnego są niezrozumiałe .
Radny Roman Klim odnosząc się do ustawionych znaków  poinformował ,że ktoś z mieszkańców
poprzekręcał te znaki .
Radny  Bronisław  Jurec  poruszył  temat  dotyczący  drogi  gminnej   na  Witkowo  od  strony  ul.
Niepodległości -Stargard  na której w związku z powstaniem obwodnicy budowany  był wiadukt , a
pytanie dotyczyło tego kto teraz poniesie koszty remontu drogi przed i za wiaduktem , czy remont
będzie na koszt gminy czy wykonawcy ?.
Wójt  Gminy  –  wyjaśnił  ,że  w  tej  sprawie  zostało  wysłane  pismo  do  Generalnej Dyrekcji  w
Szczecinie i ostatecznie po rozmowie z dyrektorem stoją na stanowisku , że musimy udowodnić ,iż
droga została zniszczona na skutek ciężkiego transportu . 
Radny Edward Lutyński – przypomniał ,że występował  z propozycją  aby w gminie prowadzone
były zapisy tych dróg , które niszczone są przez inwestora . 
Ad.15
Przewodnicząca Komisji  Socjalno-Porządkowej i  Oświaty Elżbieta Kucaj  omówiła informację  i
przedstawiła opinię komisji jak niżej : 
Komisja Socjalno - Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 20.10.2009 r. dokonała oceny
stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy – nie wnosząc uwag przyjęła informację .
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili .
Ad.16 
Przewodnicząca Komisji  Socjalno-Porządkowej  i  Oświaty  Elżbieta  Kucaj   omówiła informację
dotyczącą   podsumowania  działalności  świetlic  i  świetlic  środowiskowych  prowadzonych  przy
współpracy z TPD na terenie gminy i przedstawiła opinię komisji w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Socjalno- Porządkowa i Oświaty  przyjęła informację  i  pozytywnie oceniła działalność
świetlic środowiskowych i świetlic TPD na terenie gminy . 
Radni uwag  i pytań nie zgłosili . 
Ad.17
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bronisław Jurec przedstawił opinię komisji do następującego
tematu tj.   Ocena  finansowa Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  ,  w
brzmieniu jak niżej :
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 21.10.2009 r. dokonała oceny finansowej działalności
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2008 rok  na podstawie otrzymanej
informacji i nie wnosząc uwag , przyjęła ją . 
Radni uwag i pytań nie zgłosili.
Ad.18
Informację  o złożonych oświadczeniach majątkowych  za rok 2008 przez radnych Rady Gminy
Stargard Szczeciński przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski .
Informacja stanowi załącznik nr 13  do protokołu .
Informację o złożonych oświadczeniach majątkowych   przez osoby wynikających z art.24 h ust.12
ustawy o samorządzie gminnym  przedstawił Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz .
Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu .
Ponadto przewodniczący poinformował o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych złożonych
przez  Wójt  Gminy  Kazimierza  Szarżanowicza  i  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Jerzego
Wojciechowskiego  przez:Zachodniopomorski  Urząd  Wojewódzki  w  Szczecinie  i  Naczelnika
Urzędu Skarbowego w Stargardzie Szczecińskim.  
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Radni nie zgłosili uwag do przedstawionych informacji o analizach oświadczeń majątkowych .
Ad.19 
Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  przedstawił  informację   nt.  działalności  w  okresie
międzysesyjnym , a mianowicie :  
Zarządzeniem Nr 154/09 Wójta Gminy z dnia 24.09.09r. W sprawie zmian budżetu gminy na
2009  r.  oraz  ustalenia  układu  wykonawczego  do  zmian budżetu  gminy  dokonano  zmian
poprzez: 
a) zwiększenie dochodów i wydatków budżetu gminy związane z realizacją zadań własnych, o 
    kwotę 6.000,00 zł z tego:: 
    - w dziale 852- Pomoc społeczna- dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację 
       zadań
b) zmniejszenie dochodów i wydatków budżetu gminy związanych z realizacją zadań zleconych o 
    kwotę 50.000,00 zł z tego:
    - w dziale 852- Pomoc społeczna (dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację 
       zadań służących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 
       ustawami).
Zarządzeniem Nr 156/09 Wójta Gminy z dnia 30.09.09r. dokonano zmian budżetu gminy na
2009 r. oraz ustalono układ wykonawczy do zmian budżetu gminy, poprzez:
a) zwiększenie dochodów i wydatków budżetu gminy i wydatki związanych z realizacją zadań 
    własnych o kwotę 103.959,00 zł z tego:
    - w dziale 801- Oświata i wychowanie o kwotę 41.959 zł (dotacja celowa otrzymana z budżetu 
       państwa)
    - w dziale 852- Pomoc społeczna (dotacja celowa) o kwotę 62.000 zł
Zarządzeniem Nr 157/09 Wójta Gminy z dnia 30.09.09r. dokonano zmian w budżecie gminy
na 2009 r. oraz zmian w układzie wykonawczym poprzez:
a) zmniejszenie i zwiększenie wydatków w budżecie gminy związanych z realizacją zadań 
    własnych o kwotę 214.497 zł z tego: 
    - w dziale 400- Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę o kwotę 210 zł
    - w dziale 600- Transport i łączność o kwotę 8.000 zł
    - w dziale 700- Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 1.000 zł
    - w dziale 750- Administracja publiczna o kwotę 39.000 zł
    - w dziale 754- Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa o kwotę 2.300 zł
    - w dziale 756- Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 
       nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem o kwotę 4.000 zł
    - w dziale 758- Różne rozliczenia zmniejszono wydatki o kwotę 4.000 zł
    - w dziale 801- Oświata i wychowanie o kwotę 110.578 zł
    - w dziale 851- Ochrona zdrowia o kwotę 740 zł
    - w dziale 852- Pomoc społeczna o kwotę 1.130 zł
    - w dziale 853- Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej o kwotę 2.318 zł
    - w dziale 900- Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska zmniejszono wydatki o kwotę 
       3.100 zł, a zwiększono o kwotę 7.100 zł
    - w dziale 921- Kultura  i ochrona dziedzictwa narodowego o kwotę 20.821 zł
    - w dziale 926- Kultura fizyczna i sport o kwotę 17.300 zł. 
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji wykonano:
I. WYKONANO:
1. Wykonano awaryjną wymianę pieca w kotłowni C.O. w ośrodku zdrowia w Pęzinie.
2. Wykonano awaryjną wymianę obróbek blacharskich na budynku byłej szkoły w Barzkowicach 
    (lok. mieszkalny).
3. Wykonano roboty naprawcze niedrożnej części instalacji sanitarnej w budynku Ośrodka Zdrowia
     w Sownie.

4. Opracowano dokumentację projektową dla zadań inwestycyjnych i remontowych tj.:
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     - Remont kanalizacji sanitarnej w Lipniku.
     - Budowa centrum kultury i sportu w Barzkowicach.
5. Wykonano zadanie pn. „Wykonanie ogrodzenia z płyt betonowych oraz bramy wjazdowej i 
     furtki    na cmentarzu komunalnym w Żarowie”.
6. Wykonano zadanie pn. „Częściowy remont chodnika przy drodze wewnętrznej (dz. nr 19), w 
    okolicy świetlicy wiejskiej w Strzyżnie”.
7. Wykonano zadanie pn. „Dostarczenie żużla w celu uzupełnienia dziur i nierówności w drodze  
    żużlowej (wewnętrznej) prowadzącej do jeziora w Koszewku”.
II. POSTĘPOWANIE PRZETARGOWE:
1. Prowadzenie postępowania o udzielenie, w trybie przetargu nieograniczonego, zamówienia 
    publicznego na przebudowę świetlicy wiejskiej w Strachocinie, wybrana została oferta, cena 
    397 716,78 zł. Postępowanie jest w fazie zgłoszenia robót budowlanych planowany termin 
    podpisania umowy o roboty budowlane w dniu 26.10.2009.
2. Prowadzenie postępowania o udzielenie, w trybie przetargu nieograniczonego, zamówienia   
    publicznego na: Budowę sieci wodociągowej zlokalizowanej na dz. nr geod. 214 w Małkocinie 
    oraz na dz. nr geod. 306/1, 313, 316 w obr. Warchlino, gm. Stargard Szczeciński wraz z 
    wykonaniem instalacji zewnętrznej na dz. nr geod. 320/5, 339/2, 339/4, 340, 341, 675/4, 688 
    położonych w obr. Warchlino gm. Stargard Szczeciński,  w postępowaniu został wyłoniony 
    wykonawca cena 519 830,24 zł, postępowanie jest w jest w fazie zgłoszenia robót budowlanych.
3. Zakończono postępowania o udzielenie, w trybie przetargu nieograniczonego, zamówienia 
    publicznego na: Przebudowa drogi w Sownie –dz. nr 292,292a, 616/8 złożona została jedna 
    oferta, cena 808 861,29. W dniu 09.10.2009 r. została podpisana  umowa o roboty budowlane.
4. Prowadzenie postępowania o udzielenie w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia 
    zmówienia publicznego na przebudowę świetlicy w Golinie wraz z zagospodarowaniem terenu, 
    postępowanie jest w fazie ogłoszenia.  
5. Prowadzenie postępowania o udzielenie zamówienia publicznego, w trybie bezprzetargowym, na 
    wykonywanie nadzoru inwestorskiego nad przebudową świetlicy wiejskiej w Strachocinie, złożo
    na została jedna oferta cena 11 732,64 postępowanie jest w fazie zgłoszenia robót budowlanych 
    planowany termin podpisania umowy o pełnienie nadzoru inwestorskiego w dniu 26.10.2009 r.
6. Zakończono postępowania o udzielenie zamówienia publicznego, w trybie bezprzetargowym, na 
    wykonywanie nadzoru inwestorskiego nad Przebudowa drogi w Sownie – dz. nr 292, 292a, 
    616/8, złożono trzy oferty najniższa cena 7 100,00 zł najwyższa cena  8 540,00 zł. Podpisano 
    umowę o pełnienie nadzoru inwestorskiego w dniu 09.10.2009 r. cena 7 100 zł.
W Referacie Planowania Przestrzennego:
I. WYKONANO
1. Wydano:
    - 53 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu,  
    - 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, w tym dla inwestycji gminnej 
      polegającej na budowie doziemnej sieci energetycznej wysokiego napięcia i  linii 
      teletechnicznych łączących projektowaną Farmę Wiatrowa Kicko (gmina Stara Dąbrowa)  
      z istniejącą stacją GPZ Morzyczyn (gmina Kobylanka),      
    - 7 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu 
      zagospodarowania przestrzennego lub Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
      przestrzennego gminy Stargard Szczeciński, 
    - 8 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału nieruchomości 
      z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,
    - 13 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego,
    - 43 zaświadczenia o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania
      przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
      gminy Stargard Szczeciński,
II. ZADANIA W TRAKCIE WYKONYWANIA:
1. Sporządzanie opracowania pn. „Studium układu komunikacyjnego i infrastruktury technicznej
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    dla miejscowości Grzędzice”
    - wykonano mapę rastrową sytuacyjną dla obszaru zurbanizowanego Grzędzic,
    - w przygotowaniu jest koncepcja układu komunikacyjnego i uzbrojenia technicznego terenu – 
      termin wykonania do 6 listopada br.,
2. Przygotowanie materiałów związanych z wprowadzeniem nazw ulic dla dróg w  miejscowości 
    Grzędzice (obręby geodezyjne Grzędzice i Lipnik).
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:
I. WYKONANO
1. Na dzień 22 września 2009 r. wyznaczono termin przeprowadzenia rokowań na sprzedaż działek:
    305/2 o pow. 0,1693 ha i 90 o pow. 0,22 ha w Sownie. Minimalna kwota ustalona wynosi 
    80 000,00 zł. Do rokowań nie przystąpił żaden oferent. 
2. W dniu 07.10.2009 r. zawarto umowę notarialną stanowiącą umowę przeniesienia prawa 
    własności niezabudowanej nieruchomości oznaczonej numerem działki 125/9 o pow. 0,0700 ha, 
    położonej w obrębie Smogolice. Cena sprzedaży ustalona została na kwotę 33 232,80 zł. Kwota 
    obejmuje podatek VAT. Sprzedaż w drodze bezprzetargowej na rzecz Pani Iwony Roznowskiej, 
    dla poprawy warunków zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej.
3. Zgodnie z Zarządzeniem Wójta Nr 7/09 z dnia 20 stycznia 2009 r. w sprawie gospodarowania 
    środkami publicznymi o wartości szacunkowej nieprzekraczającej równowartości kwoty 14 000 
    euro w Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński, przeprowadzono postępowanie w sprawie udziele- 
    nia zamówienia na wykonanie prac:
    - geodezyjnych związanych z podziałem nieruchomości w celu wydzielania terenu stanowiącego
      drogę oraz aktualizacji użytków nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży.
    W dniu 19.10.2009 r. dokonano wyboru wykonawcy zleconych prac. Najkorzystniejsza oferta zo
    stała złożona przez Usługi Geodezyjno- Kartograficzne Krzysztof Pankiewicz ul. Lechonia 9b/5, 
    73-110 Stargard Szczeciński, – cena 7 015,00 zł. 
4. Wydano dwie decyzje ustalające opłatę adiacencką z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 
    w związku z jej podziałem, dla:
    - Pana Adriana Grzegorza Nurzaj na kwotę 328,50 zł; podział działki oznaczonej nr 100/4 o pow.
      0,30 ha położonej w obrębie Żarowo.
    - Pana Piotra Dawidowicz na kwotę 240,00 zł; podział działki oznaczonej nr 92 położonej w ob- 
       rębie Kiczarowo.
5. Wydano 9 zezwoleń na usunięcie drzew.
6. Odmówiono umorzenia opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości na skutek zmiany planu 
    zagospodarowania przestrzennego:
    - obręb Strachocin, działki o nr 196 i 197, Pani Janina Cudo,
    - obręb Strachocin, działki o nr 196 i 197, Pan Jan Cudo,
    - obręb Lipnik, działka o nr 540, Państwo Barbara i Ryszard Kołpakowscy.
7. Umorzono 50 % należności głównej opłaty adiacenckiej ustalonej w związku z podziałem nieru-
    chomości oznaczonej nr działki 88/1, położonej w obrębie Grabowo – Pani Małgorzata Syryca – 
    Kowal.
8. Wystawiono 19 zaświadczeń o prowadzeniu i wielkości gospodarstw rolnych, położonych na 
    terenie gminy w obrębach: Barzkowice, Grabowo, Kiczarowo, Lubowo, Poczernin, Rogowo, 
    Strachocin i Święte.
9. Poświadczono 18 oświadczeń o powierzchni użytków rolnych, 18 oświadczeń o osobistym 
    prowadzeniu gospodarstwa rolnego oraz 7 oświadczeń o posiadaniu praktycznych kwalifikacji 
    rolniczych.
0. Wydano 8 decyzji zatwierdzające podział działek.
11. Wystąpiono do Wojewody Zachodniopomorskiego z wnioskiem w sprawie przekazywania 
    gminie dotacji celowej na postępowanie w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w 
    cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej i jego wypłatę (kwota dotacji 
    ogółem 557 682,91 w tym: 
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    - kwota przeznaczona na wypłatę podatku akcyzowego producentom rolnym - 546 747,95 zł,
    - kwota przeznaczona na pokrycie kosztów związanych z postępowaniem w sprawie zwrotu 
      podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 
      rolnej – 10 934,96 zł.
12. Wydano 71 decyzji o zwrot podatku akcyzowego.

Wójt brał udział w spotkaniach, uroczystościach, takich jak:
19.09.2009 – dożynki Kiczarowo
26.09.2009 – zawody strażackie z Niemcami- Pęzino
28.09.2009 – wybory sołeckie Sułkowo
09.10.2009 – pasowanie – SP Koszewo
10.10.2009 – jubileusz GKW Skalin
13.10.2009 – pasowanie – Gimnazjum
14.10.2009 – święto edukacji- SP Pęzino
14.10.2009 – święto edukacji oraz pasowanie- SP Strachocin
15.10.2009 – pasowanie SP Małkocin
16.10.2009 – Dzień Papieski oraz pasowanie- Grzędzice 
16.10.2009 – jubileusz ZS NR 5
22.10.2009 – pasowanie SP Pęzino
Radni uwag i pytań do informacji wójta nie zgłosili
Ad.20
Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował,  iż  uczestniczył  w  zabraniu  wiejskim  na  którym
dokonano wyboru sołtysa sołectwa Sułkowo .
Ponadto uczestniczył w uroczystościach związanych   z 10 – leciem Koła Gospodyń Wiejskich w
Skalinie . Jak również brał udział w pracach związanych z przygotowaniem obrad sesji i na bieżąco
kontaktuje się w różnych sprawach z urzędem .
Ad.21
Interpelacje nie zostały zgłoszone . 
Ad.22
Radny Edward Lutyński – zapytał się Pana Wójta czy został przyjęty teren pod Orlikiem  na mienie
gminy .
Wójt  Gminy – odpowiedział  ,  że zależy to od Agrofirmy ponieważ  muszą  wyłączyć  grunty  z
hipoteki .
Radna Renata Kornet-  powiedziała m.in ,  że przeznacza się  duże środki  na remonty świetlic ,
buduje się nowe , płaci się duże koszty utrzymania , a te świetlice stoją puste poza  spotkaniami i
weselami i pytanie radnej dotyczyło tego czy gmina coś planuje , aby te świetlice działały . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że nad tą sprawą dyskutowano przy opracowywaniu budżetu na rok
2010,  aby zatrudnić opiekunów na świetlice i jak dodał wójt , koszty utrzymania świetlic wzrastają
i są dość  duże.
Radna Domańska Ewa- powiedziała ,że kończą  się   programy dotyczące przedszkoli  i  co dalej
będzie z dziećmi , a pytanie radnej dotyczyło tego czy jest możliwość dalszego  prowadzenia takich
przedszkoli .
Wójt Gminy –   wyjaśnił ,że raczej nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie  , ale środki na ten cel
będą poszukiwane .
Radna Renata Kornet  – powiedziała ,że w Sownie zawiązało się  Stowarzyszenie  i  poprosiła  o
ogrzewanie budynku w którym obecnie  znajduje się przedszkole do końca sezonu grzewczego.
Radna Elżbieta Kucaj zapytała się na jakim etapie są  sprawy związane z przeniesieniem rodzin
mieszkających w budynku nr 15 w Rogowie .
Wójt Gminy – wyjaśnił , że trwa remont budynku w Poczerninie gdzie mają być przeniesione dwie
rodziny , a dla jednej rodziny trzeba będzie może zakupić kontener .
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Ad.23
Wójt Gminy – odczytał pismo Wicemarszałka Województwa Zachodniopomorskiego w sprawie
powstania  w  stolicy  Pomorza  Zachodniego   Akadami  Sztuki  i  w  związku  z  tym  Zarząd
Województwa zwraca się z prośbą o wsparcie finansowe tej inicjatywy .
Radna Elżbieta Kucaj  – zapytała się  o analizę   wniosków , które składały sołectwa w sprawie
funduszu sołeckiego przedstawiając swoje przedsięwzięcia do projektu budżetu.
Wójt Gminy – odpowiedział ,że generalnie wszystkie  wnioski są do zaakceptowania , były jakieś
niewielkie  nieścisłości  .  Odnośnie  realizacji  przedsięwzięcia  zapisanego  we  wniosku  sołectwa
Klępina dotyczącego budowy chodnika  i wjazdów ( w kierunku nowej świetlicy ) będzie musiało
brać udział Starostwo na zasadzie sporządzonego porozumienia.
Radny  Roman  Klim  zabierając  głos  w  sprawie  znaków  drogowych  w  miejscowości  Klępino
zaproponował , aby znak- „ustąp pierwszeństwo  „  usunąć lub  zmienić jego położenie ewentualnie
znak – stop- .
Radny Edward Lutyński – poprosił , aby zgłosić do Zarządu Dróg Powiatowych podcięcie drzew na
drodze Małkocin -Warchlino .
Radna Ewa Domańska – poruszyła temat drogi w Krąpielu w kierunku suszarni, ponieważ po tej
drodze jeździ ciężki transport  i  jest propozycja postawienia znaku – zakaz wjazdu – od strony
wioski .     
Radna Czwertlik Gabriela – poruszyła temat ścieżki rowerowej w kierunku Stargardu przy drodze
10 , iż miała być dokończona , prace trwają już drugi rok .
Ad.23
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski podał termin zwołania następnej sesji , terminy
posiedzeń komisji z tematami wynikającymi z rocznego planu pracy rady , a mianowicie : 
XXXII – Sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński odbędzie się w dniu 20 listopada 2009 r. o godz.
10 00  .
-  komisja  gospodarki  mienia  komunalnego  i  budżetu  dnia  16  listopada 2009 r.  o  godz.  800 z
tematami : 
1.Ocena realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych  wg programu na rok 2009 – stanowisko
komisji na sesję 
2.Opracowanie planu pracy komisji na rok 2010 – materiały przedkłada przewodniczący komisji na
sesji 
- komisja socjalno - porządkowa i oświaty  dnia 17 listopada 2009 r. o godz. 1000 z tematami : 
1.Analiza zapotrzebowanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  do projektu budżetu na rok
2010 – stanowisko komisji na sesję 
2.Opracowanie planu pracy komisji na rok 2010 – materiały przedkłada przewodniczący komisji  
na sesji ,
- komisja rewizyjna dnia 18 listopada 2009 r. godz. 800   z tematami :
1.Analiza realizacji budżetu gminy za 9 m-cy 2009 roku – opinia komisji na sesję 
2.Kontrola działalności Wójta Gminy Stargard Szczeciński  za rok 2008 w kontekście zapisów
ustawy z 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym ( Dz. U. Nr 80,
poz.717 ze zm. ) .
Przewodniczący rady odnosząc się do tematu kontroli m.in powiedział ,że sprawa kontroli budzi
szereg emocji , zakres kontroli tego tematu jest bardzo szeroki i komisja powinna ustalić co
chciałaby skontrolować  , temat kontroli wynika z planu pracy rady  , a wójt przygotuje materiały .
Radny Edward Lutyński – powiedział ,że nie jest to kontrola kompleksowa i komisja wybierze co
będzie chciała skontrolować .  
3.Opracowanie planu pracy komisji na rok 2010 – materiały przedkłada przewodniczący komisji 
    na sesji .
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Ad.25
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący rady Gminy Jerzy Wojciechowski
podziękował wszystkim za udział i o godz. 1245 zamknął obrady XXXI sesji Rady Gminy Stargard
Szczeciński .
Protokołowała :                                                                              Przewodniczył :
Z. Stoczkowska                                                                    Przewodniczący Rady Gminy
Data sporządzenia :                                                                     Jerzy Wojciechowski 
2009.10.23                                                                            Data podpisania : 2009 ................   


